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021/20: Godkjenning av  innkalling og saksliste 
 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 
 
 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 08.06.2020: 
 
Behandling: 

Endring rekkefølge saksliste:  Sak 21, 22,  26 (punkt 1-3), 23, 25, 24, 27, 26 (punkt 
4, 5 og 6). 
Ellers ingen merknader, samrøystes. 
 
RMNF- 021/20 Vedtak: 

Innkalling og saksliste er godkjent. 
 
 

 

022/20: Godkjenning av møteprotokoll 

 

Møteprotokollen vert godkjent. 
 
 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 08.06.2020: 
 
Behandling: 

Møteprotokoll frå møte - 27.04.2020 vert godkjent, samrøystes. 



 
RMNF- 022/20 Vedtak: 

Møteprotokoll frå møte - 27.04.2020 er godkjent. 
 
 

 

023/20: Akson: Felles kommunal journal og heilskapleg samhandling 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Alver kommune gir si tilslutning til målet om ein felles journal for kommunale helse-og 
omsorgstenester og løysingar for betre digital samhandling mellom alle verksemder som 
yter helsetenester. Det skal også leggas til rette for betre digital samhandling med 
innbyggar og andre kommunale og statlege tenesteområder. 
 

 
 

Eldreråd 08.06.2020: 
 
Behandling: 

Kommunalsjef Leni Dale orienterte i saka og svara på spørsmål om aktuelle 
problemstillingar knytt til felles kommunal journal og heilskapleg samhandling. 
Eldrerådet har ingen merknader. Samrøystes. 
 
ER- 021/20 Vedtak: 

Eldrerådet har ingen merknader. 
 
Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 08.06.2020: 
 
Behandling: 

Orientering til saka v/Leni Dale-kommunalsjef Helse og omsorg 
Framlegg frå Magne Bjørndal:  
I tillegg til personvernomsyn, må det gjennom heile prosessen leggjast 
avgjerande vekt på universell utforming. Dette inneber t.d. at personar som 
nyttar talesyntese, forstørringsprogram eller leselist for punktskrift både kan 
nytta systemet når dei er pasientar og ønskjer innsyn, og som tilsette på stader 
der systemet er eit arbeidsverktøy. 
 
Framlegget vart samrøystes vedteken. 
 



 
RMNF- 023/20 Vedtak: 

Uttale frå RMNF - 08.06.2020: 
I tillegg til personvernomsyn, må det gjennom heile prosessen leggjast 
avgjerande vekt på universell utforming. Dette inneber t.d. at personar som 
nyttar talesyntese, forstørringsprogram eller leselist for punktskrift både kan 
nytta systemet når dei er pasientar og ønskjer innsyn, og som tilsette på 
stader der systemet er eit arbeidsverktøy. 
 
 

 
Utval for helse og omsorg 09.06.2020: 
 
Behandling: 

Kommunalsjef Leni Dale orienterte i saka og svara på spørsmål. 
Etter ei grundig drøfting vart det sett fram følgjande fellesframlegg som tillegg 
til rådmannen sitt framlegg: 
Helse- og omsorgsutvalet er oppteken av at 
- Personvernomsynet vert svært strengt i nytt journalsystem 
- journaleigar automatisk varslast via sms eller epost når nokon opnar 
journalen 
- alle data skal lagrast fysisk i Norge 
 
HO- 020/20 Vedtak: 

Alver kommune gir si tilslutning til målet om ein felles journal for kommunale 
helse-og omsorgstenester og løysingar for betre digital samhandling mellom 
alle verksemder som yter helsetenester. Det skal også leggas til rette for 
betre digital samhandling med innbyggar og andre kommunale og 
statlege tenesteområder. 
Helse- og omsorgsutvalet er oppteken av at 
- Personvernomsynet vert svært strengt i nytt journalsystem 
- journaleigar automatisk varslast via sms eller epost når nokon opnar 
journalen 
- alle data skal lagrast fysisk i Norge 

 
 

 

024/20: Strategidokument for Nordhordland UNESCO biosfæreområde- høyring  

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Alver formannskap er positive til at det er utarbeida eit strategidokument for Nordhordland 
UNESCO biosfæreområde 2020 – 2024.  Innspel og merknader til høyringa av 



strategidokumentet er oppsummert i saksutgreiinga.   
 
 

Alver formannskap 30.04.2020: 
 
Behandling: 

På vegne av samarbeidspartia SP,AP, KRF og H ved a.AA.Byrknes-KRF: 
Formannskapet sender saka til dei andre utvala for uttale og ber om at 
strategidokumentet som høyringa er basert på blir lagt ved saka. Sak 46/20 
vert utsatt og kjem opp i neste politiske runde i juni 2020. 
Framlegget vart samrøystes vedteke 
 
FO- 046/20 Vedtak: 

Formannskapet sender saka til dei andre utvala for uttale og ber om at 
strategidokumentet som høyringa er basert på blir lagt ved saka. Sak 46/20 
vert utsatt og kjem opp i neste politiske runde i juni 2020. 

 
Ungdomsråd 02.06.2020: 
 
Behandling: 

Orientering i saka v/Robert L Hansen. 
UR tenkjer at dette er spennande arbeid, og vil nytta tida fram til 
høyringsfristen 15. juni til å komma med eit innspel til strategidokumentet.  
 
UR- 022/20 Vedtak: 

UR kjem med innspel til strategidokumentet innan 15. juni. 
 
Eldreråd 08.06.2020: 
 
Behandling: 

Leiar plan og analyse, Kristin Nåmdal, orienterte om strategidokumentet for 
Nordhordland Unesco biosfæreområde og svara på spørsmål frå 
medlemmane i rådet. 
Leiar i rådet, Olav M. Steinsland, kom med følgjande tilleggsmerknad under 
Mål for biosfæreområdet og strategiar punkt b) natur, miljø og klima: 
Det bør tydeleggjerast endå meir under kulepunkt 2 kor viktig verdien av 
biologisk mangfald er, spesielt med tanke på menneskeskapt inngrep i 
naturen, t.d. samferdsle, utbyggingsområder, industri, produksjon, 
oppdemning, vindkraft osv. 
Eldrerådet vedtok samrøystes framlegg sett fram i møtet. Utover det ingen 
merknader. 



 
ER- 019/20 Vedtak: 

Eldrerådet har følgjande merknad til Strategidokument for Nordhordland 
Unesco biosfæreområde: 
Mål for biosfæreområdet og strategiar punkt b) natur, miljø og klima: 
Det bør tydeleggjerast endå meir under kulepunkt 2 kor viktig verdien av 
biologisk mangfald er, spesielt med tanke på menneskeskapt inngrep i 
naturen, t.d. samferdsle, utbyggingsområder, industri, produksjon, 
oppdemning, vindkraft osv. 

 
Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 08.06.2020: 
 
Behandling: 

Orientering til saka v/Kristin Nåmdal- leiar Plan og analyse 
 
Ingen merknader, samrøystes. 
 
RMNF- 024/20 Vedtak: 

Ingen merknader. 
 
Utval for helse og omsorg 09.06.2020: 
 
Behandling: 

Det vart sett fram følgjande fellesframlegg som uttale frå HO: 
Helse- og omsorgsutvalet i Alver er positive til at det er utabeida eit 
strategidokument for Nordhordland UNESCO biosfæreområde 2020 – 2024. 
Høyringsinnspel: 
- Vi utfordrar strategien til å ta inn eit overordna punkt som handlar om 
menneske i biosfæreområdet, på lik linje med dei andre samleoverskriftene. 
Helse og omsorgsutvalet er oppteken av å understreke at kvart enkelt 
menneske er unikt og verdifullt i sitt bidrag til samfunnet. 
- Utvalet ber om at strategidokumentet er utfyllande på forkortingar 
- Dokumentet bør klargjera korleis ein skal forstå bærekraft i det heile 
- Strategidokumentet bør skrivast slik at alle menneske, uavhengig av 
livssituasjon og funksjonsevne, kjenner seg att. 
 
Framlegg til uttale sett fram i møtet, vart samrøystes vedteke. 
 
HO- 019/20 Vedtak: 

Helse- og omsorgsutvalet i Alver er positive til at det er utabeida eit 
strategidokument for Nordhordland UNESCO biosfæreområde 2020 – 2024. 
Høyringsinnspel: 



- Vi utfordrar strategien til å ta inn eit overordna punkt som handlar om 
menneske i biosfæreområdet, på lik linje med dei andre samleoverskriftene. 
Helse og omsorgsutvalet er oppteken av å understreke at kvart enkelt 
menneske er unikt og verdifullt i sitt bidrag til samfunnet. 
- Utvalet ber om at strategidokumentet er utfyllande på forkortingar 
- Dokumentet bør klargjera korleis ein skal forstå bærekraft i det heile 
- Strategidokumentet bør skrivast slik at alle menneske, uavhengig av 
livssituasjon og funksjonsevne, kjenner seg att. 

 
Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 09.06.2020: 
 
Behandling: 

Biosfæreområde, foreslått av Christel Villanger Håland, Høgre 

Strategien synliggjør viktige mål, tiltak og verdiar for ei bærekraftig utvikling som 
Alver kommune bør innarbeida i sine overordna planar. Det er viktig at strategien 
er kjent for både innbyggjarar og kommunen, slik at det kan verta eit verktøy for 
arbeidet med bærekraftig utvikling. 
 
Det kan vera utfordrande at det ikkje følgjer pengar med prosjektet, men både 
kunnskap, kompetanse og andre verdiar kan vera like viktig som økonomiske 
midlar. 

 
Fellesframlegg: 
Strategien synliggjer viktige mål, tiltak og verdiar for ei bærekraftig utvikling 
som Alver kommune bør innarbeida i sine overordna planar. Det er viktig at 
strategien er kjent for både innbyggjarar og kommunen, slik at det kan verta 
eit verktøy for arbeidet med bærekraftig utvikling. 
 
Det kan vera utfordrande at det ikkje følgjer pengar med prosjektet, men 
både kunnskap, kompetanse og andre verdiar kan vera like viktig som 
økonomiske midlar. 

Framlegget vart samrøystes vedteke.  
 
 
OKK- 038/20 Vedtak: 

Uttale frå OKK - 09.06.2020: 
Strategien synliggjer viktige mål, tiltak og verdiar for ei bærekraftig utvikling 
som Alver kommune bør innarbeida i sine overordna planar. Det er viktig at 
strategien er kjent for både innbyggjarar og kommunen, slik at det kan 
verta eit verktøy for arbeidet med bærekraftig utvikling. 
 
Det kan vera utfordrande at det ikkje følgjer pengar med prosjektet, men 
både kunnskap, kompetanse og andre verdiar kan vera like viktig som 



økonomiske midlar. 

 
 

 
Utval for areal, plan og miljø 10.06.2020: 
 
Behandling: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 
APM- 100/20 Vedtak: 

Alver formannskap er positive til at det er utarbeida eit strategidokument for Nordhordland 
UNESCO biosfæreområde 2020 – 2024.  Innspel og merknader til høyringa av 
strategidokumentet er oppsummert i saksutgreiinga.   

 
Utval for næringutvikling og drift 10.06.2020: 
 
Behandling: 

Utvalsleiar Stian Lavik (KRF) sette fram følgjande framlegg til uttale: 
Utval for næringsutvikling og drift er positive til at det no vert laga eit 
strategidokument for Nordhordland Biosfæreområde og støttar seg på 
høyringsuttale i saksutgreiinga frå administrasjonen.  
Utvalet vil peika på at berekraftig næringsutvikling handlar om meir enn det 
som er fokusert på i satsingsområde 4 i strategidokumentet. Eit sunt næringsliv 
i seg sjølv er ein motor for den økonomiske delen av berekraft, og mykje av 
næringslivet driv allereie si verksemd på ein berekraftig måte. Dette må takast 
med og vetkleggjast i det vidare arbeidet med bisofæreområdet.  
Utvalet vil også understreka at berekraftig næringsutvikling er ein føresetnad 
for levande lokalsamfunn, og at dette såleis også høyrer heime under 
satsingsområde 1 i strategidokumentet, ikkje berre under satsingsområde 4.  
Når det gjeld handlingsplanen, vil utvalet be om at det vert teke inn eit 
generelt punkt om nettverksbygging og kunnskapsdeling rundt 
biosfærestrategien for næringslivet i regionen med vekt på korleis ein kan 
aktivera næringslivet i strategien. Dette er viktig for å sjå på korleis ein kan 
styrkja og vidareforedla det som fins av berekraftig næring i dag, og korleis 
ein kan dyrka fram nye idéar i og for næringslivet.  
Vidare vil utvalet peika på viktigheita av at det er personar med god 
kompetanse på berekraftig næringsutvikling med i Biosfærerådet for å sikra 
eit heilskapsperspektiv for berekraft i rådet. 
 
Framlegget frå Stian Lavik vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg til 
vedtak. 
Framlegget frå Lavik fekk 6 røyster og vart vedteke mot ei røyst (Maya 
Riise;MDG) 



 
ND- 035/20 Vedtak: 

Utval for næringsutvikling og drift er positive til at det no vert laga eit 
strategidokument for Nordhordland Biosfæreområde og støttar seg på 
høyringsuttale i saksutgreiinga frå administrasjonen.  
Utvalet vil peika på at berekraftig næringsutvikling handlar om meir enn det 
som er fokusert på i satsingsområde 4 i strategidokumentet. Eit sunt 
næringsliv i seg sjølv er ein motor for den økonomiske delen av berekraft, og 
mykje av næringslivet driv allereie si verksemd på ein berekraftig måte. 
Dette må takast med og vetkleggjast i det vidare arbeidet med 
bisofæreområdet.  
 
Utvalet vil også understreka at berekraftig næringsutvikling er ein føresetnad 
for levande lokalsamfunn, og at dette såleis også høyrer heime under 
satsingsområde 1 i strategidokumentet, ikkje berre under satsingsområde 4.  
Når det gjeld handlingsplanen, vil utvalet be om at det vert teke inn eit 
generelt punkt om nettverksbygging og kunnskapsdeling rundt 
biosfærestrategien for næringslivet i regionen med vekt på korleis ein kan 
aktivera næringslivet i strategien. Dette er viktig for å sjå på korleis ein kan 
styrkja og vidareforedla det som fins av berekraftig næring i dag, og korleis 
ein kan dyrka fram nye idéar i og for næringslivet.  
 
Vidare vil utvalet peika på viktigheita av at det er personar med god 
kompetanse på berekraftig næringsutvikling med i Biosfærerådet for å sikra 
eit heilskapsperspektiv for berekraft i rådet. 
 

 
 

 

025/20: Alkoholpolitisk plan for Alver kommune 2020-2024 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Alkoholpolitisk plan for Alver kommune for 2020-2024 vert vedteken slik den ligg føre. 

 
 

Eldreråd 08.06.2020: 
 
Behandling: 

Randi Iden sette fram følgjande endringsframlegg: 
Det vert forbod mot alkoholsal på julafta. 
 



Framlegget frå Randi Iden fekk 7 røyster (Randi Iden, Jostein Dale, Torhild S. 
Syslak, Reidun Taule, Sigurd Knudsen, Svein Hagesæter, Olav M. Steinsland, og 
vart vedteke mot 2 røyster (Kirsti Gjetle Floen og Einar Lygre) 
 
ER- 020/20 Vedtak: 

Alkoholpolitisk plan for Alver kommune for 2020-2024 vert vedteken slik den 
ligg føre, med følgjande endring: 
Det vert forbod mot alkoholsal på julafta. 

 
Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 08.06.2020: 
 
Behandling: 

Orientering til saka v/Leni Dale-kommunalsjef Helse og omsorg 
 
Framlegg frå Else Marie Dale-Krf: 
I solidaritet med dei som har det vanskeleg som følgje av alkoholmisbruk, bør 
det ikkje vera høve til sal av alkohol på julaftan.  
RMNF støttar dermed rådmannen sitt opphavlege framlegg på dette punktet. 
 
Framlegget vart vedteke med 6 røyster, mot 2 (Reidar Knudsen, Erling 
Jacobsen) 
 
Framlegg frå Magne Bjørndal: 
RMNF ønskjer at det før planen skal reviderast i 2024 vert kommunisert ei 
forventning til skjenkestadene om at lokala deira er tilgjengelege for alle. 
 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 
RMNF- 025/20 Vedtak: 

Uttale frå RMNF - 08.06.2020: 
I solidaritet med dei som har det vanskeleg som følgje av alkoholmisbruk, 
bør det ikkje vera høve til sal av alkohol på julaftan.  
RMNF støttar dermed rådmannen sitt opphavlege framlegg på dette 
punktet. 
RMNF ønskjer at det før planen skal reviderast i 2024 vert kommunisert ei 
forventning til skjenkestadene om at lokala deira er tilgjengelege for alle. 
 
 

 
Utval for helse og omsorg 09.06.2020: 
 
Behandling: 

Else Marie Skartveit Dale (KRF) sette fram følgjande endringsframlegg: 



Forslag i tråd med opprinneleg forslag frå rådmannen: Det vert ikkje tillate 
med alkoholsal på julafta. 
Framlegget frå Skartveit Dale fekk 4 røyster (Else Marie Skartveit Dale,KRF, Sølvi 
Knudsen,SP, Astrid Anne Fjeldstad,SP, Thore Helland,FNB), mot 4 røyster i mot 
(Ståle Hauge,AP, Kirsti Gjetle Floen,AP, Roy Bø,FRP, Hendrik Weber,Rødt). 
Utvalsleiar Ståle Hauge si dobbelrøyst avgjorde at framlegget fall. 
 
Utvalet røysta deretter over alkoholpolitisk plan i sin heilskap. 
Utvalet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtak. 
 
HO- 021/20 Vedtak: 

Alkoholpolitisk plan for Alver kommune for 2020-2024 vert vedteken slik den 
ligg føre. 

 
 

 

026/20: Meldingar og orienteringar til RMNF - 08.06.2020 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
«Skriv her» 

 
 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 08.06.2020: 
 
Behandling: 

Orienteringar gjevne i møtet: 
 

1. Retningslinjer for feriereiser for personar med hjelpebehov – status 
(tidlegare utsendt til rådet) v/Helge Kvam-Fagansvarleg Helse og 
omsorg  Rådet ber medlemmene frå RMNF i referansegruppa (Bente 
Orlen Westervik og Svein Arne Vabø) ta med dei innspel som kom 
fram i møtet i det vidare arbeidet.  

2. Slik jobbar vi med universell utforming på nett og sosiale medium – 
v/Silje Andvik Hoaas, kommunikasjonsleiar i Alver kommune 

3. Smitteverntiltak/beredskap i koronatida – status v/Leni Dale-
kommunalsjef Helse og omsorg 

4. Tilgjenge til kyrkjene i Alver og vedlikehaldsplanen rundt Alversund 
kyrkje v/John Fredrik Wallace, (sak utsett frå møte den 27.04.2020). 
Rådet ønskjer at trongen for universell utforming vert teke med i den 
vedlikehaldsplanen som no er under utarbeiding. 



5. E-post frå Eileen Feste-kulturkonsulent i Alver v/Magne Bjørndal:   
Vi skal sette ned en arbeidsgruppe på navn på ny turløype på 
Manger.  Frist for å komme med innspill er 10. juni. Vi tar sikte på å ha 
eit møte 11. juni kl 1400-1600. Vi ønsker at eldrerådet og Rådet for 
mennesker med nedsatt funksjonsevne deltar i arbeidsgruppen. 
Vennligst gi meg tilbakemelding på hvem som kan møte samt tlf nr til 
vedkommende. Spørsmålet kom tidsnok til at det vart referert 
munnleg på RMNF sitt møte 8. juni. Det vart avklart at Else Marie 
Skartveit Dale (41 45 19 80) truleg har høve til å delta 11. juni.  Ho 
meinte samstundes at Konrad Risnes er endå meir veleigna som 
representant for rådet. Han var ikkje til stades, og det kunne difor ikkje 
avklarast om han kan eller vil. Else Marie lova å ta saka vidare. 

6. Leiar i RMNF miinner og om fylkessamling for dei kommunale råda i 
Vestland fylkeskommune - 04.september og 02.oktober.  

 
Saka vert teke til orientering, samrøystes 

 
RMNF- 026/20 Vedtak: 

Saka vert teke til orientering.  
 
 

 

027/20: Utviklingsplan for Vestland- høyringsuttale frå Alver kommune  

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Høyringsuttale frå Alver kommune til Regional utviklingsplan for Vestland  2020-20024 er 
oppsummert i saksutgreiinga. 

 
 

Eldreråd 08.06.2020: 
 
Behandling: 

Leiar plan og analyse, Kristin Nåmdal, orienterte om utviklingsplanen for 
Vestland. Ho peika på at regionale planar betyr noko for kommunane, og det 
er difor viktig at Alver er engasjert i regionale planprosessar og kjem med 
innspel. 
 



Eldrerådet kom ikkje med merknader. 
 
 
ER- 023/20 Vedtak: 

Eldrerådet har ingen merknader til Utviklingsplan for Vestland. 
 
Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 08.06.2020: 
 
Behandling: 

Orientering til saka v/Kristin Nåmdal-leiar Plan og analyse 
Framlegg frå Magne Bjørndal:   
RMNF minner om at inkludering og universell utforming er perspektiv som må 
takast med i alt planarbeid i fylkeskommunen. 
 
 
Framlegget vart samrøystes vedteke.  
 
RMNF- 027/20 Vedtak: 

Uttale frå RMNF - 08.06.2020: 
RMNF minner om at inkludering og universell utforming er perspektiv som må 
takast med i alt planarbeid i fylkeskommunen. 
 
 

 
Utval for helse og omsorg 09.06.2020: 
 
Behandling: 

Sølvi Knudsen (SP) sette fram følgjande endringsframlegg: 
Utval for helse og omsorg tek rådmannen sitt høyringssvar til orientering. 
Utvalet vedtok samrøystes framlegg frå Knudsen. 
 
HO- 023/20 Vedtak: 

Utval for helse og omsorg tek rådmannen sitt høyringssvar til orientering. 
 
Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 09.06.2020: 
 
Behandling: 

Ingen merknader, samrøystes. 
 
OKK- 040/20 Vedtak: 



Ingen merknader. 
 

 
Utval for areal, plan og miljø 10.06.2020: 
 
Behandling: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke - 8 røyster  (H,Sp, Fnb, Ap, 
Krf) 
 
APM- 102/20 Vedtak: 

Høyringsuttale frå Alver kommune til Regional utviklingsplan for Vestland  2020-20024 er 
oppsummert i saksutgreiinga. 

 
Utval for næringutvikling og drift 10.06.2020: 
 
Behandling: 

Utvalsleiar Stian Lavik (KRF) sette fram følgjande framlegg: 
Utvalet sluttar seg til administrasjonen si høyringsuttale og vil i tillegg peika på 
viktigheita av god medverknad for kommunane i det vidare planarbeidet. 
Framlegget frå Stian Lavik vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg til 
vedtak. 
Utvalet vedtok samrøystes Lavik sitt framlegg. 
 
ND- 037/20 Vedtak: 

Utvalet sluttar seg til administrasjonen si høyringsuttale og vil i tillegg peika 
på viktigheita av god medverknad for kommunane i det vidare 
planarbeidet. 
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